
Møteinnkalling 
 
 

Utvalg: Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre 
Møtested: , Teams 
Dato: 04.01.2023 
Tidspunkt: 12:00 

 
Eventuelt forfall må meldes snarest til nasjonalparkforvalter.  Vararepresentanter møter etter 
nærmere beskjed. 
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Saksliste 

Utvalgs- 
saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 
saksnr 

ST 1/23 Referatsaker   
RS 1/23 VS: hyttetomt ved Gåsevatnet - innenfor 

landskapsvernområde 
 2022/10162 

ST 2/23 Godkjenning av protokoll fra styremøte 1.desember 
2022 

 2023/62 

ST 3/23 Prosjekt Skorpa - Nøklan  2022/9495 
ST 4/23 Tiltaksplan 2023 - behandling før søknadsfrist  2022/9494 
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ST 1/23 Referatsaker
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Hei

Verneforskriften regulerer og påvirker ikke eierskap og eierrettigheter i
landskapsvernområdene. Det er heller ikke noe i verneforskriften som berører
fradeling av tomt. Vi kan derfor ikke se at verneområdestyret har merknader til
denne saken.

Vi gjør oppmerksom på at måten tomten kan utnyttes på og type tiltak som er tillatt
kan være regulert gjennom verneforskriften for Kvænangsbotn
landskapsvernområde.

 

Mvh

Rune Benonisen
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                   Saksframlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre 2/23 04.01.2023 

 

Godkjenning av protokoll fra styremøte 1.desember 2022 

 
 
 

Forvalters innstilling 
 
Protokoll fra styremøtet 1. desember 2022 godkjennes 
 
 

Saksopplysninger 
Protokoll fra sist styremøte legges fram for endelig godkjenning 

Vurdering 
 
 
 

  Arkivsaksnr: 2023/62-1 

 Saksbehandler: Rune Benonisen 

Dato: 02.01.2023 
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Møteprotokoll 
 
 

Utvalg: Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre 
Møtested: Kvænangen Næringsbygg, Sørstraumen 
Dato: 01.12.2022 
Tidspunkt: 15:00 - 19:30 

 
 
 

Følgende faste medlemmer møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Ole Mathis Eira Medlem Sametinget - Sámediggi 
Marit Kristine Hætta Sara Nestleder Sametinget - Sámediggi 
Tryggve Enoksen Medlem Kvænangen kommune 

 
Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
Navn Funksjon Representerer 
Hanne Wiesener Medlem Kvænangen kommune 

 
Følgende varamedlemmer møtte: 
Navn Møtte for Representerer 
   

 
Merknader: 
 

 
 

Øvrige frammøtte: 
Navn  
Rune Benonisen, sekretær  

 
 
Underskrift: 
 
Protokollen godkjennes endelig i neste styremøte

 
 
 
 
  

John R. Karlsen Leder

Ingen varamedlemmer møtte

Alle styremedlemmer deltok også på møte med rådgivende utvalg fra kl 17.00 til 19.30. 
Møtetid 4,5 timer. Forberedelse 2 timer.
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Saksliste 

Utvalgs- 
saksnr 

Innhold Lukket Arkiv- 
saksnr 

ST 44/22 Referatsaker   

ST 45/22 Godkjenning av innkalling og saksliste 1.desember 
2022 

 2022/1856 

ST 46/22 Godkjenning av protokoll fra styremøte 29.08.2022  2022/1856 

RS 2/22 Grunneieravtale Navitgammen  2022/2782 

RS 3/22 Grunneieravtale for gapahuk ved Rundvannet - 
Kvænangsbotn og Navitdalen lvo 

 2022/3220 

DS 1/22 Vedlagt følger delegert vedtak om dispensasjon for 
transport av felt elg med ATV i Kvænangsbotn og 
Navitdalen 

 2022/9474 

ST 47/22 Dispensasjon for oppføring av solcellepanel 
Gerbikkhytta - Kvænangsbotn 
landskapsvernområde 

 2022/9959 

ST 48/22 Foreløpig tiltaksrapport 2022  2022/9960 

ST 49/22 Tiltaksplan 2023 - innspill til plan  2022/9494 

ST 50/22 Status for arbeid med utviklingsprosjekt for Skorpa-
Nøklan landskapsvernområder 

 2022/9495 

 

ST 44/22 Referatsaker 
 

Saksprotokoll i Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre - 
01.12.2022  
 

Behandling 
Enstemmig vedtatt 
 

Vedtak 
Referatsaker tas til orientering 
 
 
 
 

ST 45/22 Godkjenning av innkalling og saksliste 1.desember 
2022 
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Saksprotokoll i Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre - 
01.12.2022  
 

Behandling 
Enstemmig vedtatt 
 

Vedtak 
Innkalling og saksliste godkjennes 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Innkalling og saksliste godkjennes 
  
  
 

ST 46/22 Godkjenning av protokoll fra styremøte 29.08.2022 
 

Saksprotokoll i Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre - 
01.12.2022  
 

Behandling 
Enstemmig vedtatt 
 

Vedtak 
Verneområdestyret godkjenner protokoll fra styremøte og referat fra befaring gjennomført 
29.08.2022 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Verneområdestyret godkjenner protokoll fra styremøte og referat fra befaring 
gjennomført 29.08.2022 
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RS 2/22 Grunneieravtale Navitgammen 

RS 3/22 Grunneieravtale for gapahuk ved Rundvannet - 
Kvænangsbotn og Navitdalen lvo 

DS 1/22 Vedlagt følger delegert vedtak om dispensasjon for 
transport av felt elg med ATV i Kvænangsbotn og Navitdalen 

ST 47/22 Dispensasjon for oppføring av solcellepanel 
Gerbikkhytta - Kvænangsbotn landskapsvernområde 
 

Saksprotokoll i Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre - 
01.12.2022  
 

Behandling 
Enstemmig vedtatt 
 

Vedtak 
Oppføring av et solcellepanel på vedsjå til Gerbikkhytta anses som et ombyggingstiltak 
ved at det endrer fasaden på bygg og at det derfor er søknadspliktig etter reglene i 
verneforskriften pkt 1.1. 
  
Tiltaket anses å gi mindre vesentlig eller bagatellmessig virkning på bygningsmiljø og 
landskapsverdi, og at det innvilges dispensasjon jmf verneforskriftens pkt 1.3 a).  
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
Oppføring av et solcellepanel på vedsjpen til Gerbikkhytta anses som et 
ombyggingstiltak ved at det endrer fasaden på bygg og at det derfor er søknadspliktig 
etter reglene i verneforskriften pkt 1.1. 
  
Tiltaket anses å gi mindre vesentlig eller bagatellmessig virkning på bygningsmiljø og 
landskapsverdi, og at det innvilges dispensasjon jmf verneforskriftens pkt 1.3 a).  
  
  
 

ST 48/22 Foreløpig tiltaksrapport 2022 
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Saksprotokoll i Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre - 
01.12.2022  
 

Behandling 
Enstemmig vedtatt 
 

Vedtak 
Verneområdestyret tar foreløpig tiltaksrapport for 2022 til orientering. Midler satt av til tiltak 
"kjørespor Navitdalen" omdisponeres til ferdisgstiling og "finish" av gapahuken ved 
Rundvannet. 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
  
Verneområdestyret tar foreløpig tiltaksrapport for 2022 til orientering. 
  
 

ST 49/22 Tiltaksplan 2023 - innspill til plan 
 

Saksprotokoll i Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre - 
01.12.2022  
 

Behandling 
Enstemmig vedtatt 
 

Vedtak 
Styrets foreløpige innspill tiltaksplan 
- jobbe videre med Rundvannet som møtepunkt 
Innspill fra høringsrunde i desember, fra rådgivende utvalg tas med til neste behandling. Styret 
behandler forslag tiltaksplan i nytt møte den 4.januar.  
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Forvalters innstilling 
Verneområdestyret sender ut forespørsel om innspill til samarbeidspartnere og andre 
interesserte om forslag og ønsker om tiltak, prosjekter og prosesser for 2023. 
Styret behandler forslag til tiltaksplan før fristen 10. januar 2023. 
  
  
 

ST 50/22 Status for arbeid med utviklingsprosjekt for 
Skorpa-Nøklan landskapsvernområder 
 

Saksprotokoll i Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre - 
01.12.2022  
 

Behandling 
Enstemmig vedtatt 
 

Vedtak 
Styret ber forvalter jobbe videre med prosjektet og undersøke muligheter for finansiering av et 
prosjekt inkludert prosjektstilling. Endelig beslutning tas når finansiering er avklart. 
 
 
 
 

Forvalters innstilling 
  
Saken legges fram uten innstilling 
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                   Saksframlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre 3/23 04.01.2023 

 

Prosjekt Skorpa - Nøklan 

 
 
 

Forvalters innstilling 
Verneområdestyret er fortsatt innstilt på å bidra til etablering av et prosjekt som skal 
føre til bedre samordning mellom alle aktørene rundt Skorpa-Nøklan 
landskapsvernområder. Dette skal igjen føre til en mer aktiv forvaltning og bedre 
bevaring av natur- og landskapsverdier. Det jobbes for etablering av et to- eller treårig 
prosjekt med oppstart i løpet av siste halvdel av 2023.  
 
Verneområdestyret vil kunne ta over forvaltningsmyndigheten for 
landskapsvernområdet hvis det lykkes med etablering og finansiering av et prosjekt i 
løpet av 2023. Det må eventuelt avklares særskilt gjennom eget vedtak. 
 
Selv om det er usikkert om prosjektet kan iverksettes mener verneområdestyret 
Statsforvalteren som forvaltningsmyndighet bør vurdere å anmode om midler for 
oppdatering av forvaltningsplan evnt besøksstrategi eller utarbeidelse av skjøtselsplan 
for nærmere angitte områder på Skorpa. 
 
 
 

Saksopplysninger 
Verneområdestyret for Kvænangsbotn og Navitdalen landskapsvernområder gjorde 
vedtak i møte 29.08.2022 om at styret ser positivt på å overta som 
forvaltningsmyndighet for landskapsvernområdene Skorpa-Nøklan i Kvænangen. Det 
ble satt som forutsetning at det måtte være mer ressurser til forvaltning, og at en måte 
å få til det var gjennom et prosjekt med to til tre års varighet. Gjennom et slikt prosjekt 
vil det bli mer ressurser til forvaltningsoppgaver og planlegging, noe som som styret ser 
på som nødvendig for å bygge basis for langsiktig samarbeid mellom andre offentlige 
forvaltningsaktører, grunneiere og andre interessenter. 
 

  Arkivsaksnr: 2022/9495-4 

 Saksbehandler: Rune Benonisen 

Dato: 02.01.2023 
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Forvalterne har utarbeidet et grunnlag for prosjekt og har brukt høsten på avklaring 
med samarbeidspartnere, særlig kommunen, Troms Fylkeskommune og Sametinget. I 
tillegg til avklaringer med Miljødirektoratet og Miljøavdelingen hos Statsforvalteren. 
 
Kort oppsummert; 
Vi har gjennom en prosess i sommer/høst hatt samtaler med alle offentlige parter i et 
mulig prosjekt. Grunnleggende sett har det vært mye positive tilbakemeldinger og vi har 
oppfattet at alle ønsker et slikt initiativ velkommen. Vi har nå fått mer konkrete 
tilbakemeldinger som jeg vil oppsummere slik jeg har notert. 
 
Statsforvalteren i Troms og Finnmark (miljø) er i dag forvaltningsmyndighet for disse 
områdene. De er positive til at verneområdestyret tar over forvaltningsmyndigheten og 
dermed også oppfølgingen knytta til revidering av eksisterende planer, utarbeidelse av 
nye planer og evnt koordinering av en mer aktiv innsats for restaurering og skjøtsel 
med hjemmel i verneforskriftene. 
 
Miljødirektoratet er overordnet fagmyndighet for verneområder - de har signalisert at et 
prosjekt er berettiget finansiering til del av en stilling i sammenheng med revisjon og 
utarbeidelse av planer, og for videreføring av skjøtselstiltak som dels allerede er 
igangsatt. Signaliserer også at prosjektet samsvarer med nasjonale prioriteringer på 
bevaring av viktige naturtyper (slåttemark). 
 
Kvænangen kommune er positiv til å delta i prosjektet, og kan muligens bidra med del 
av finansiering etter nærmere vurdering og politisk behandling. 
 
Sametinget v/ kulturminne har signalisert positiv holdning til prosjektet men har ikke 
midler til rådighet for finansiering av prosjekt. De signaliserer at de ikke vil prioritere et 
slikt prosjekt nå. 
 
Troms fylkeskommune v/ kulturetaten har signalisert positiv holdning til prosjektet, men 
har ikke kapasitet til å delta i prosjektet og ikke midler til rådighet for medfinansiering. 
De viser til at det meste av kulturminner som er registrert er samisk og at ansvaret 
derfor ligger til Sametinget. De viser videre til at et slikt prosjekt kan være i tråd med 
Riksantikvarens nye strategi som gjelder fra 2024. 
 
Nord-Troms museum har i dag en rolle som formidler knytta til en rekke tema. De er 
positive til å medvirke i prosjektet. 
 
Verneområdestyret har signalisert en positiv holdning til å ta over som 
forvaltningsmyndighet gitt at prosjektet kan komme på plass. De mener modellen med 
lokal forvaltning er svært godt tilpasset forvaltning av slike områder med mange 
interesser og at styrets lokale forankring gir gode muligheter for å lykkes med å få opp 
mer aktivitet i områdene. Det vil tjene målene til alle partene. 
 

Vurdering 
Selv om alle egentlig er positive til prosjektet veier tilbakemelding fra 
kulturminnemyndighetene tungt. Med deres tilbakemeldingene synes det vanskelig å få 
finansiert prosjekt slik det er skissert i forslaget. 
 
Vi mener vi (verneområdestyret) med dagens bemanning ikke vil ha kapasitet til å 
oppdatere planverk, utarbeide nye planer for besøksforvaltning og skjøtsel, samordne 
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og koordinere interesser i områdene og bidra til aktiv skjøtsel og restaurering av 
landskap, naturtyper og kulturminner. Da har vi heller ikke et godt grunnlag for utvikling 
av tilbud til besøkende eller øyene sin funksjon i annen næring, eks landbruk. 
 
Det er altså helt nødvendig å få opp et prosjekt hvis vi skal kunne gå videre med saken.  
Vi ser at det fortsatt finnes noen muligheter som kan undersøkes / søkes om før 
endelig avgjørelse tas. 
 

- Sametinget har gjennom sin ordning «tilskudd til samisk kulturminnevern» blant 
annet midler til «Utarbeidelse av skjøtselsplaner for samiske kulturminner og 
kulturmiljøer». I 2022 var frist for søknad 15. februar.  

- Riksantikvaren har både i 2020 og 2021 hatt finansiering av 
vediskapingsprosjekter. Det vil si «legger vekt på kulturmiljøets tilstedeværelse 
og bruk i samtiden. arbeider for ordninger som sikrer en god og varig forvaltning 
av kulturmiljøene»(riksantikvaren.no/arbeidsområde/verdiskaping -2.jan 2023). 
Dette er en mulighet som bør undersøkes videre da i tett samarbeid med Nord-
Troms museum, TFFK og Sametinget. 

- Vi har ikke hatt skikkelig avklaring med landbruksavdelingen hos 
Statsforvalteren og om det finnes muligheter for samordning og samarbeid. 

- Troms Holding har i 2022 hatt flere ordninger hvor dette prosjektet er relevant. 
Blant annet «tilrettelegging for samfunns- og næringsutvikling» eller 
«Stedsutvikling». Begge hadde søknadsfrist på ettersommeren / høsten. 

 
Vi kan derfor anbefale at disse mulighetene sjekkes ut mht til samarbeid og finansiering 
før endelig avgjørelse tas om verneområdestyret er aktuell for å ta over som 
forvaltningsmyndighet. Hvis søknadsfrister i 2023 er omtrent som de var i 2022, så kan 
vi neppe forvente endelige svar før nærmere årsskiftet – og da med rekruttering i 
begynnelsen av 2024. Hvis det lykkes å få opp finansiering tidligere (det vil si 
fullfinansiering uten midler fra Troms Holding) så kan en kanskje få avklaring og 
rekruttering med oppstart tidligst august/september 2023. 
 
Miljøavdelingen hos Statsforvalteren i Troms og Finnmark har signalisert at de vil 
anmode om tiltaksmidler for å fortsette skjøtselsarbeidet som allerede er igangsatt og 
har pågått i noen år allerede.  
 
De kan som forvaltningsmyndighet også legge inn anmodning om midler til dette 
prosjektet, men da med fare for at midlene ikke blir disponert hvis prosjektet ikke 
kommer i gang, eller kommer sent i gang. Likevel jan det være fornuftig å be om at 
Statsforvalteren ber om midler til forvaltningsplanlegging i 2023 tilsvarende Kr 
200 000,- som tilsvarer en forventet andel av kostnadene til arbeid med oppdatering av 
forvaltningsplan, oppstart av arbeid med besøksstrategi og evnt skjøtselsplan for 
nærmere angitte områder på Skorpa.  
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                   Saksframlegg 

 
 
 
 
 
 
 

Utvalg Utvalgssak Møtedato 
Navitdalen og Kvænangsbotn verneområdestyre 4/23 04.01.2023 

 

Tiltaksplan 2023 - behandling før søknadsfrist 

 
 
 

Forvalters innstilling 
Verneområdestyret ber om følgende bevilgning for 2023 nærmere beskrevet i 
tiltaksplan for 2023 – se styrets nettsider 
 
Tiltak i verneområder 

1. Restaurering av slåttemark 2. år  Kr 120 000,- 
2. Natursti Kvænangsbotn   Kr 25 000,- 
3. Forsterkningstiltak vei Dalstuene  Kr 187 500,- 
4. Arrangement/naturveiledning  Kr 15 000,- 
5. Info-tiltak skilt    Kr 25 000,- 
6. Forsterke vei/sti til Rundannet  Kr 75 000,- 

 
Midler til drift av styret og plan/utredninger 
 

1. Drift av styret    Kr 280 000,- 
2. Plan- og utredning    Kr 175 000,- 

 
Midler til drift infrastruktur inkl digitale verktøy 
 

1. Innkjøp av utstyr og materiell  Kr 15 000,- 
2. Innkjøp av tjenester/arbeid  Kr 185 000,- 

 
 
 
 
 
 

  Arkivsaksnr: 2022/9494-6 

 Saksbehandler: Rune Benonisen 

Dato: 02.01.2023 
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Saksopplysninger 
Miljødirektoratet har i brev av 2. november 2022 gitt føringer for «Rammer og opplegg 
for statsforvalteren og verneområdestyrer - innmelding av behov for midler til tiltak i 
verneområder, naturrestaurering og SNO-ressurser i verneområder – 2023» 
Midler til tiltak i verneområder – følger samme føringer som i «strategi for bruk av 
midler til tiltak i verneområder 2020-2025» - overordnet mål er at naturtilstanden i 
verneområder opprettholdes og bedres. Alle tiltak skal være i tråd med godkjent 
forvaltningsplan, skjøtselsplan eller besøksforvaltningsstrategi. Det er utarbeidet en 
egen strategi for bruk av midler som følger av regjeringens «Handlingsplan for styrket 
forvaltning av verneområdene» fra 2019. Prioritering i 6 kategorier –  
1. Tiltak som direkte bidrar til å motvirke negative påvirkningsfaktorer knyttet til 
trusselbildet. Ramsar-områder og truede naturtyper prioriteres høyest blant disse 
tiltakene  
2. Løpende skjøtselstiltak  
3. Vedlikehold av eksisterende tilrettelegging  
4. Bruk av merkevaren Norges nasjonalparker i verneområder med høyt besøkstrykk  
5. Bruk av merkevaren i øvrige verneområder  
6. Besøksforvaltningstiltak som ikke er direkte knyttet til trusselbildet (slik som fugletårn 
mm.).  
 
I tillegg er det for 2023 åpnet opp mulighet for å synligjøre behov for midler til drift. 
Miljødirektoratet har i brev bedt verneområdestyrene om å melde inn behov for midler 
til drift som omfatter løpende drift og vedlikehold av for eksempel anlegg. For 2023 kan 
behovet for slike midler meldes inn under samme post som «drift av styrer», men kan 
fra 2024 muligens inngå som en grunntilskudd/rammetildeling til verneområdestyrene.  
 
 
Midlene fra Miljødirektoratet skal fortrinnsvis være del-finansiering ved opparbeiding av 
større tilretteleggingstiltak. Det vil være høy terskel for tildeling av midler for tiltak som 
er mer omfattende og mer inngrep enn «enkel tilrettelegging». Forvaltning av 
kulturminner gjøres normalt med midler over kulturminnemyndighetenes budsjettposter.  
 
Innspill til prioritering og bestilling av personalressurser fra SNO-personell - 
Bestillingsmøtet mellom forvaltningsmyndigheten og SNO-lokalt skal sikre god dialog 
og forutsigbarhet med hensyn til prioritering av oppsynsinnsats og gjennomføring av 
tiltak i felt som SNO kan utføre. Bestillingsmøte 1 ble avholdt 7. desember 2022. 
Bestillingene som sendes inn direkte til SNO, på eget bestillingsskjema, følger av 
denne tiltaksplanen. Etter budsjettildelingen til forvaltningsmyndigheten, gjennomføres 
bestillingsmøte 2 hvor endelig prioritering av SNO sin innsats avtales. 
 
Styret har gjennomført et åpent møte med rådgivende utvalg 1. desember 2022. Der 
kom det muntlige innspill til planen. Deretter har planutkast vært på åpen høring med 
frist for innspill 2. januar 2023. 
 
 
Prosess med tiltaksplanen i korte trekk 
Prosess for planen og tiltakene er som følger; 
November Brev til samarbeidspartnere. Invitasjon til rådgivende utvalg. 
1 desember Drøfting av tiltaksplan i styremøte 
5 desember Idéutkast sendes styret og samarbeidspartnere 
Desember 2020 Lokal høring og idéinnspill 
7. desember  Samarbeidsmøte 1 med SNO og Fjelltjenesten 
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4. januar 2023 Vedtak om forslag tiltaksplan 
10. januar 2023 Frist for innmelding av behov for midler. 
Februar / mars Svar på finansiering 
 Styrets endelige behandling 
Februar/mars Bestillingsmøte 2, SNO 
Juni, august, november Justeringer av plan 

Vurdering 
 
 
I løpet av prosessen er det kommet opp følgende innspill; 
 
Statskog SF / Fjelltjenesten 
Bidrag til restaurering / nybygg av hytte ved Kvalvannet 
Midler til restaurering av kjørespor/vei til Dalstuene 
 
Fra styret 
Opprusting av sti til Rundvannet 
 
Fra åpent møte/møte med RU om tiltaksplanen 
Bedre skilting ved vernegrensen. Særlig der veier går inn i verneområdene. 
  
 
Det er ikke kommet inn andre innspill konkret til planen. Det er kommet innspill fra 
Spalca hvor de ber om utsatt frist for å gi innspill til etter distriktets styremøte i slutten 
av januar. Det kunne ikke etterkommes da vo styret selv har frist for innmelding 10. 
januar. Likevel vil innspill fra Spalca kunne tas med for senere års tiltaksplan eller for 
evnt endringer i løpet av året. 
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